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Til FORSVARSUDVALGET  
 
Kære Jesper,  
 
I november havde Teracom foretræde for Forsvarsudvalget vedr det kommende udbud af SINE og 
beredskabernes kommunikationsplatform. 
 
Som du måske erindrer er det afgørende at der sikres et frit og åbent udbud. Gør man ikke det, 
risikerer beredskaberne at få en både dyr og utidssvarende løsning. Ikke mindst er det vigtigt at 
systemet bliver opgraderet med mulighed for at beredskaberne kan benytte bredbåndsservices (og 
sende film, foto og dokumenter).  
 
Udbuddet er stadig ikke på plads, og desværre ser det ikke ud til at der er tænkt mange tanker 
omkring brug af bredbåndsservices. Eksempelvis henviser justitsministeren i sit svar til 
Forsvarsudvalget til at bredbåndsløsningen henvises til at der skal gennemføres en senere analyse.  
 
I forlængelse af Teracoms foretræde - har der cirkuleret oplysninger om at det ikke er nødvendigt at 
tilbagekalde de frekvenser som Motorola har, for at lave et frit og åbent udbud. Det nævnes at man 
blot kan bruge nogle andre frekvenser.  
Det er ganske simpelt ikke rigtige: Det er kun teoretisk at det er muligt at benytte andre frekvenser. 
Der er ikke plads og prøvede man alligevel, ville det fordyre projektet med op mod 30% (eller 400 
millioner kr). Især fordi store dele af beredskabers udstyr skal udskiftes.  
 
Tilbagekalder man ikke frekvenserne vil andre selskaber end Motorola derfor reelt være afskåret fra 
at byde.  
 
I lyset af ovenstående finder jeg det mest korrekt at sende dig et opdateret notat, hvor vi også har 
udfoldet afsnittet omkring frekvenser. Jeg håber at du vil være rar at omdele det til 
Forsvarsudvalget.  
 
Det er meget bekymrende at processen omkring det kommende udbud er så lukket.  
 
 
 
Mange hilsner 
Ole 
 
Ole Mølgaard 
The Crowd 
Mobile: +4529463919 
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